
Dobrý den vážení spoluobčané, 

dnešní den, je posledním dnem uplynulého roku 2022. Je již tradičním a milým 

zvykem, že starosta v tento den pozdraví prostřednictvím tohoto media občany 

naší obce. 

Když jsem dnes otevřel složku se silvestrovskými projevy, všiml jsem si, že už je 

jich tam rovný tucet. Ve všech jsem vždy hodnotil uplynulý rok, kdy jsem shrnul 

ukončené projekty a taktéž jsem nastínil, co nás čeká v následujícím roce. Opět 

bych teď mohl vyprávět o pavilonu mateřské školy, sociálním bydlení, přístavbě 

základní školy, či rekonstrukci obecního úřadu. S Vašim dovolením, letos udělám 

výjimku.  

Pořád tvrdím, že vesnici vytváří její občané. Vedení obce spolu se svými 

zaměstnanci a zastupitelstvem sice vytváří stavební projekty, pořádá kulturní a 

společenské akce, řeší problémy svých občanů, ale ta hlavní podstata fungování 

vesnice spočívá v jejich lidech, kteří svou obec mají rádi a zapojí se 

společenského života. Často slýchávám, proč jsme dovolili zavření masny, 

květinářství a průmyslového zboží. Na to bohužel můžu říct jediné: Jako vedení 

obce můžeme dávat dotace, snižovat nájmy, můžeme jednat s jinými dodavateli, 

můžeme se s prominutím klidně stavět na hlavu, ale bohužel došlo ke změně 

myšlení všech lidí. Dnes všichni rádi nakupujeme v supermarketech, popřípadě 

na internetu a pak se strašně divíme, že obchodníci zavírají služby a obchody 

v naší obci.  

Moc bych si přál, aby na vesnici fungovaly regionální obchody a služby, ale 

ekonomiku a zásady trhu dozajista svým přáním a snahou nezměním. Ale moc 

prosím, nenechme si vzít naši kulturu a komunitu. Neuvěřitelně si vážím těch 

občanů, kteří v naší vesnici nejen žijí, ale kteří ji i spoluvytváří. Spektrum těchto 

lidí je naštěstí široké. Někdo obec podpoří tím, že se přijde podívat třeba na obecní 

zabijačku, někdo je členem spolku, někdo vytvoří a vede kroužek, někdo vymyslí 

volnočasovou aktivitu pro děti, bez nároku na odměnu. Musím říct, že ne starosta, 

ale tihle lidé jsou duší naší vesnice. A já jim za to veřejně děkuju a upřímně si jich 

vážím.  

Považujeme se inteligentní bytosti a je nám jasné, že v dnešní době, kdy máme 

v hlavě všechny ty negativní informace o válce, inflaci a energetické krizi, se 

prostor a nálada na tyhle aktivity hledá špatně, ale jsem celoživotní optimista a 

pevně věřím, že právě kontakt s blízkým člověkem, zdravý selský rozum, čestné 

jednání a přiměřená pokora překoná všechny potíže běžného života.  

Těm, kteří tyhle podobné myšlenky sdílejí a žijí dle jejich smyslu moc děkuji. 

Děkuji za to, že zůstáváte lidmi, že umíte nejen kritizovat, ale i pomoci, že umíte 

nejen brát, ale i dávat a umíte být čestnými lidmi. 



Vážení spoluobčané,  

k tomu všemu a zejména do nového roku 2023 Vám, občanům obce Hošťálková, 

přeji víc lepších dnů než těch horších, víc lásky než nenávisti, víc hojnosti než 

nedostatku, víc radosti než smutku a trápení a hlavně pevné zdraví. 

Za pozornost Vám děkuje Petr Laštovica, starosta obce 

 

 

 

 


